

1^{re} édition

Engineering Trainee Days 2021

Du 2 au 5 novembre

Informations pour les entreprises

Description du programme

Le programme « Engineering Trainee Days » a pour but de **promouvoir les métiers d'ingénieur-e et de scientifique**. L'expérience offre ainsi, la possibilité à des lycéen-ne-s de suivre, pendant deux jours, un-e ingénieur-e ou un-e scientifique dans son travail quotidien et de visiter l'entreprise. Sont concerné-e-s, les **élèves à partir de 16 ans** de l'enseignement secondaire. Ce programme leur permet d'avoir un aperçu des exigences professionnelles, linguistiques et relationnelles requises.

Le projet est une initiative commune de l'Association Luxembourgeoise des Ingénieurs, Architectes, Scientifiques, Industriels (da Vinci) et de l'asbl Jonk Entrepreneuren Luxembourg (JEL) avec le support du ministère de l'Éducation nationale, de l'Enfance et de la Jeunesse. Les « Engineering Trainee Days » se dérouleront **du 2 au 5 novembre 2021**, pendant les vacances de la Toussaint.

Comment participer ?

Pour participer il vous suffit de **vous inscrire jusqu'au 11 octobre 2021** au plus tard en cliquant sur le lien ci-dessous :

<https://jonk-entrepreneuren.lu/fr/event/engineering-trainee-days-2021/>

Vous recevrez par la suite, le contrat de stage à remplir et signer. Pour des raisons d'organisation, l'entreprise remplira en premier le contrat de stage. L'établissement scolaire ainsi que l'élève, ou le/la représentant-e légal si mineur-e, signeront par la suite. Une copie du contrat sera envoyée aux trois parties par Jonk Entrepreneuren Luxembourg avant le début du stage.

Merci de noter que l'association DaVinci, le ministère de l'Éducation nationale, de l'Enfance et de la Jeunesse et Jonk Entrepreneuren Luxembourg se réservent le droit de l'attribution (Entreprise-Elève) selon des critères spécifiques en relation avec les motivations et les centres d'intérêts de l'élève.

Pour tout renseignement complémentaire, merci de contacter :

Valérie Clément – Coordinator Engineering Trainee Days

E-mail: clement@jel.lu - **Tél.:** 26 11 01 - 24

11th edition

Engineering Trainee Days 2021

From November 2nd to 5th

Information for companies

Programme description

The “Engineering Trainee Days” project aims to **promote engineering and scientific professions** to secondary students (age: **16+ years**) by offering them valuable insights into the daily work environment of a STEAM professional. This experience differs from a simple company visit, as the students follow and assist, during two days, engineers/scientists in their daily tasks and duties thus, the students gain an understanding of professional, linguistic and interpersonal industry requirements.

This project is an initiative of the Association of Engineers, Architects, Scientists Industrials Luxembourg (da Vinci) and Jonk Entrepreneuren Luxembourg asbl with the support of the Ministry of Education. The “Engineering Trainee Days” takes place during the November school holiday, from **Tuesday, 2nd to Friday, 5th of November 2021**.

How to participate?

In order to participate, please register before Friday, **11th of October 2021** by accessing the blow link and by completing subsequent form:

<https://jonk-entrepreneuren.lu/en/event/engineering-trainee-days-2021/>

After registration, you will receive the internship contract which has to be signed and returned. For organisational reasons, the companies are asked to complete the contracts first. The school and the student (or their legal representative if minor) will sign their contracts afterwards. A copy of the signed contracts will be sent to all three parties by Jonk Entrepreneuren staff before the start of the internship.

Please note that DaVinci, the Ministry of Education and Jonk Entrepreneuren reserve the right of attribution (assigning companies to students). The students are assigned to companies according to, amongst other factors, the student’s motivation and interests.

Please feel free to contact us for further information:

Valérie Clément – Coordinator Engineering Trainee Days
E-mail: clement@jel.lu - Tél.: 26 11 01- 24